
ZÁPIS 
z 15. jednání (ONLINE, prostřednictvím MS TEAMS) 

KRAJSKÉ RADY PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 
 

Datum:   15. 3. 2021 

Zahájení.  14.00h 

Ukončení:  15.05h 

Místo:   online prostřednictvím MS Teams 

Přítomní členové:  Irena Vostracká, Libor Kraus, Luděk Šantora, Vladimír Duchek, Šárka Houdková 

Šimůnková, Milan Kavka, Marcela Krejsová, Martin Pilař, Milan Štengl, Jan 

Přibáň, Radovan Rašpl, Ladislav Sobotka, Filip Tikal, Vlastimil Volák, Filip Uhlík, 

Petr Osvald, Zdeněk Mužík 

Omluveni členové : Tomáš Skopeček, Milena Králíčková, Jiří Ptáček, Vladimír Malý, Václav 

Kubernát, Luděk Hynčík, Vlastimil Gola 

Přítomní členové RIS týmu a hosté: Jana Klementová, Zbyněk Doležal, Lenka Palánová, Eva 

Rojíková, Martin Holubec, Tomáš Raboch, Michaela Jirovcová, 

Pavel Beneš, Jáchym Klimko, Aneta Janská, Pavel Duchek, Jan 

Naxera, Marcel Gondorčín, Petra Ježková 

 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání, úvodní slovo 

2. Prezentace Observatoře VaVaI v Plzeňském kraji 
3. Aktualizace Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje 
4. Návrh realizace klíčové aktivity Pilotní ověření – Inkubace firem 
5. Představení marketingových výstupů 
6. Ostatní, Diskuse 
7. Závěr 
 

ZAHÁJENÍ, ÚVODNÍ SLOVO 

 Předseda KRVVI PK  L. Kraus zahájil jednání a předal slovo člence Rady Plzeňského kraje pro oblast 

cestovního ruchu, partnerských regionů, vnějších vztahů a podpory podnikání – Marcele Krejsové. 

 pí Krejsová přivítala účastníky jménem Plzeňského kraje a potvrdila, že v její kompetenci je nově 

oblast podpory podnikání. Zdůraznila, že tato oblast ji velmi zajímala již v minulém funkčním 

období, kdy se účastnila návštěv některých podniků a výzkumných pracovišť, a uvedla, že je 

potřeba se na téma výzkumu, vývoje a inovací zaměřit. Cestou pro spolupráci by mohlo být  nové 

centrum pro inovace na krajské úrovni, jehož vznik se zvažuje.  Zdůraznila, že aktuálně je RIS3 

zastřešena 3 odbory krajského úřadu, proto dochází k různým střetům a chtěla by slíbit, že by toto 

mohlo být v budoucnu téma samostatné.  

 pí Klementová následně představila program jednání a požádala přítomné členy o vyjádření k jeho 

podobě. Vzhledem k tomu, že nikdo nevznesl připomínky, ani doplnění, byl program prohlášen za 

jednomyslně schválený. 

 následně byly účastníci jednání seznámeni se záměrem nahrávání jednání pro účely vykazování 

vůči Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy a požádáni o vyjádření případných námitek proti 

nahrávání jednání. Nikdo žádnou námitku nevznesl, všichni zúčastnění tak souhlasili s pořízením 

zvukového a video záznamu z jednání. 

 



PREZENTACE OBSERVATOŘE VAVAI V PLZEŇSKÉM KRAJI 

 p. Beneš uvedl, že hlavním cílem tzv. Observatoře VaVaI je snaha o kontinuální sledování a 

vyhodnocování vývoje v oblasti výzkumu, vývoje a inovací v Plzeňském kraji. Vychází se ze 

statistických dat kraje a ČR (např. statistická ročenka) a vlastních analýz.  

 Hlavní poznatky vyplývající z provedených analýz: 

o růst počtu pracovišť od r. 2014 (zásluha podnikatelské sféry) 

o růst intenzity výdajů na VaV po r. 2017 (posun k republikovému průměru) 

o zlepšení pozice kraje podle počtu zaměstnanců VaV  - 3.místo za Prahou a Jihomoravským 

krajem 

o pozitivní vývoj struktury zaměstnanců ve VaV (nejvyšší podíl ze všech krajů v ČR) 

o výrazné zvýšení počtu zaměstnanců VaV v profesních, vědeckých a technických činnostech 

(došlo k meziročnímu zvýšení – důkaz, že kapacity v kraji výrazně posilují) 

o významný podíl větších pracovišť VaV (2. nejvyšší podíl po Praze) 

o patentová aktivita v kraji je však navzdory tomu stále nízká (10. místo podle počtů podaných 

patentových přihlášek) 

o počet zapsaných užitných vzorů je mezi kraji  v PK jeden z nejnižších (PK na 9. místě ze 14 

krajů) 

AKTUALIZACE AKČNÍHO PLÁNU RIS3 STRATEGIE PLZEŇSKÉHO KRAJE 

 pí Klementová uvedla pro informaci, že projektové záměry zařazené v Akčním plánu RIS3 

Plzeňského kraje se aktualizují pravidelně 1x ročně, gestoři jednotlivých oblastí průběžně sledují 

realitu jednotlivých projektů a jejich stav. Stále také vyhledávají nové projekty.  

 vzhledem k tomu, že v letošním roce Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR (gestor RIS3 strategie 

v ČR) upravilo svůj pohled na strategické projekty a aktivity a taktéž svůj náhled na vykazování 

struktury financování VaVaI v krajích, je nutné přizpůsobit novým požadavkům projektové fiše 

projektů zařazených v AP.  

 zprávu pro MPO jsme povinni předložit na konci března, tzn., že v průběhu března budou 

developeři aktualizaci projektů v akčním plánu řešit s nositeli projektů 

 dojde k rozšíření prioritních aktivit s vazbou na požadavky MPO (budou sledovány i neprioritní 

aktivity z pohledu zajímavých jiných projektů, které by bylo možno do AP zařadit) 

 p. Naxera následně představil novou prioritní aktivitu „Posílení pozice transferu technologií a 

smluvního výzkumu na ZČU pro nabídku komplexních řešení a služeb“ 

o tato aktivita nebyla do původního AP zařazena, jelikož do ní nebyl z důvodu předložen 

žádný projekt, aktuálně však ZČU připravuje projekty v této oblasti 

o aktivita má rovněž oporu v krajské i národní RIS3 strategii 

 p. Kraus navrhl přeformulování názvu aktivity – vypustit označení ZČU, protože stejné aktivity 

mohou provádět i jiné výzkumné organizace (např. Comtes FHT apod.) 

 vzhledem k tomu, že s tímto návrhem všichni přítomní souhlasili, označení prioritní aktivity bude 

v návrhu usnesení z dnešního jednání upraveno – vypuštění názvu ZČU 

PROJEDNÁNÍ NÁVRHU KLÍČOVÉ AKTIVITY PILOTNÍHO OVĚŘENÍ – INKUBACE PROGRAMU NA 

PODPORU VZNIKU INOVAČNÍCH FIREM 

 jedná se o aktivitu projektu Smart Akcelerátor Plzeňského kraje II a také je součástí Strategického 

cíle 4 RIS3 strategie Plzeňského kraje, specifický cíl 4.1 

 koncept aktivity byl vytvořen developery pí Palánovou a p. Doležalem, kteří ji stavěli na základě 

svých dlouholetých zkušeností konzultantů v BIC Plzeň 



Koncept – východiska 

o bylo vycházeno ze zkušeností se začínajícími firmami a také z inspirací aktivit v jiných krajích 

o inkubační program spočívá v tom, že účastník programu bude promýšlet svůj podnikatelský 

záměr s využitím služeb externího konzultanta 

o senior konzultant – bude podporovat konzultační tým projektu po celou dobu realizace 

inkubačního programu, povede jej tak, aby se při inkubačním programu na nic nezapomnělo, 

bude dohlížet nad konzistencí plánu jednotlivých služeb 

Specializované služby podle individuálních potřeb týmů 

předpokládá se např.: 

o poradenství v oblasti práva financí, účetnictví, marketingu atd.; 

o mentoring;  

o podpůrné služby jako např. pronájem pracovního místa v coworkingu či inkubátoru, pomoc 

při vývoji či testování produktu, atd. 

Fáze inkubace: 

o formulace a prezentace základní myšlenky podnik. záměru 

o zpracování výchozího podnikatelského plánu 

o další práce na podnikatelském plánu a přípravě k jeho realizaci 

Cílová skupina 

program je cílen na zakladatele firem – týmy i jednotlivce, např: 

o studentské týmy (studenti či nedávní absolventi vysokých škol) 

o týmy výzkumníků/odborných pracovníků 

o týmy manažerů 

Hlavní indikátor 

o hlavním indikátorem je počet začínajících podniků, se kterými bude ověření programu 

provedeno. Počítá se s tím, že se programu zúčastní 3-6 začínajících firem, které budou 

v rámci programu vybaveny detailním podnikatelským plánem 

Cílem inkubačního programu je podporou zakladatelů firem v úvodních fázích podnikání zvýšit 

jejich šanci na úspěch. 

 p. Kraus následně uvedl, že dle jeho názoru je tento program pro firmy velmi potřebný a zajímal 

se o zdroje financování tohoto programu. 

 program je financován z prostředků Plzeňského kraje v kombinaci s prostředky projektu Smart 

Akcelerátor PK II. V budoucnu se počítá s financováním z dalších národních zdrojů. 

PŘEDSTAVENÍ MARKETINGOVÝCH VÝSTUPŮ  

 od 8/2020 – vytvoření mixu komunikačních kanálů (sociální sítě, působení do médií) 

 V rámci komunikace sledujeme hlavní 3 oblasti: 

o podpora značky PK 

o marketingová podpora pro developery strategických intervencí 

o fokus na 5 zvolených tematických okruhů pro r. 2021  

 Hlavní komunikační kanály: 

o 2 aktivní profily na soc. sítích – Get Smart (Fcb, LinkedIn) – prolinky uvedeny v přiložené 

prezentaci 

o byl natočen Image spot (i AJ mutace) – dostupný na Youtube – prolink uveden v přiložené 

prezentaci 

o vizuální identita  

o nový web www.inovujtevpk.cz 

o magazín Get Smart (ročenka) 

o na přelomu března/dubna bude svolána pracovní skupina Marketing  

http://www.inovujtevpk.cz/


 

DISKUZE 

 p. Kraus – informoval o konci projektu, ve kterém bude výstupem portál Mapavin – interaktivní 

webový portál, kde budou prezentovány novinky z výzkumu a inovací. Přínosem bude prezentace 

volných výzkumných kapacit, směrem k podnikům bude hrát roli hospodářská komora, na tomto 

portálu bude zadávána poptávka z oblasti výzkumu a vývoje apod.  

 p. Kraus požádal o sladění používané terminologie – ve spojení „VaVaI“ bývá často chybně 

využíváno slovo „věda“ namísto správného termínu „Výzkum“.  

 v závěru jednání byli přítomní seznámeni s následujícím návrhem usnesení z dnešního setkání: 

KRAJSKÁ RADA PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 

BERE NA VĚDOMÍ  

a) představení Observatoře VaVaI v Plzeňském kraji 

b) představení postupu aktualizace Akčního plánu RIS3 strategie PK 

c) představení marketingových výstupů projektu Smart Akcelerátor Plzeňského kraje II 

d) informaci ke spouštěnému portálu Mapavin 

SCHVALUJE 

a) zařazení nové prioritní aktivity „Posílení pozice transferu technologií a smluvního výzkumu pro 

nabídku komplexních řešení a služeb v rámci specifického cíle 3.2: Zvýšit spolupráci 

výzkumných organizací s aplikační sférou“ do Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje, 

b) návrh realizace klíčové aktivity č. 6 projektu Smart Akcelerátor Plzeňského kraje II – Pilotní 

ověření – inkubace firem. 

 členové byli upozorněni, že bod týkající se schválení nové prioritní aktivity byl v souladu 

s podnětem p. Krause upraven tak, že název aktivity nyní neobsahuje označení ZČU. 

 následně byli členové KRVVI vyzváni k vyjádření svých připomínek či dalších návrhů. Žádný 

z přítomných neměl připomínky ani pozměňovací návrhy, nikdo z přítomných nevyjádřil 

s usnesením nesouhlas. Navržené usnesení z 20. jednání KRVVI tak bylo jednomyslně přijato. 

 

V Plzni, dne  15. 3. 2021 

Zapsaly: Aneta Janská, Petra Ježková 


